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Írásbeli kérdés
Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Bokros Lajos nyomdokaiba lépve újra el akarják törölni a gyermekgondozás i
díjat?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Sz űcs Erika szociáli s
és munkaügyi miniszter asszonyhoz .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony !
1995-ben az akkori szociálliberális kormány 2/3-os többséggel megszavazta a Bokros

Lajos nevéhez fűződő törvénycsomagot, amely jogalkotási szempontból is becses darabjáv á
vált a magyar jogtörténetnek. 22 egymáshoz nem kapcsolódó törvényt módosított eg y
törvénycsomagban, amelyen belül kiemelked ő szerepet kapott a kisgyermeket nevel ő
családok jogosultságainak megnyirbálása, illetve megszüntetése. A családi pótlék
jövedelemhatárhoz kötése mellett felkészülési id ő nélkül eltörölték a gyermekgondozási díjat,
amely az 1968 . január 1-jétől bevezetett gyermekgondozási segély mellett az egyi k
legjelentősebb népesedés- és családpolitikai intézkedés volt . A Ratkó Anna korszako t
követően látványos népesedésnövekedést eredményezett mindkét családtámogatási forma . A
kormányzati szintű nyilatkozatokban (pl . a miniszterelnök és felesége) ismét támadás t
indítottak a GYES és a GYED jogintézménye ellen, mondván, hogy a gyermeket nevel ő
anyák látóköre beszűkül a négy fal között (a fesztivál slágerére emlékeztetve : „Négy szomorú
szürke fal”) és a gyermekek ingerszegény környezetben töltik els ő három évüket . Ezzel az
anyákat akarták minősíteni? Ma, amikor a magyar népességszám rövid időn belül 10 milli ó
alá csökken, a Fidesz – Magyar Polgári Szövetség véleménye szerint teljesen értelmetle n
ennek a családtámogatási formának a megszüntetése . Különösen igaz ez akkor, amikor a
bölcsődék és az óvodák száma 2006-ig folyamatosan csökkent és a hátrányos helyzet ű
kistérségekben a gyermekek napközbeni ellátása ma is folyamatosan redukálódott .

Tisztelt Miniszter Asszony !

Kérdéseim tehát a következ ők : Indokoltnak tartja-e a két családtámogatási intézmény
korlátozását, illetve megszüntetését? Lát-e esélyt ezeknek a szül őknek a foglalkoztatására az
egyre zsugorodó munkaerőpiacon?

Várom válaszát !

Budapest, 2008 . december 18 .

	

Vígh Ilona
Fidesz – Magyar Polgári Szövetség
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